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Deltagere: Forældre: Mille Hansen, Lars Basse, Benjamin Ejlertsen, Djonni Højholt, 

Astrid Lavsen Jensen 

Foreningsrepræsentant: Morten Løvschall (LEV), Mette Ostenfeld 

(Landsforeningen Autisme) 

Medarbejderrepræsentanter: Mads Hollensen (HJT), Julie Ruberg (LAD) 

Ledelsesrepræsentanter.: Joan Aastrøm, Henrik Dahl  

 

Fraværende:  Julie Ruberg 

 

Punkt 14: Godkendelser 

Valg af mødeleder 
a. Referat fra sidste møde 

b. Dagsorden for dette møde 

 

 

Velkommen til Mette Ostenfeld, nyt medlem repræsenterende Landsfor-

eningen Autisme. 

 

Benjamin Ejlertsen valgt som mødeleder. 

 

a. Godkendt 

 

b. Pkt. 15b er ikke invitation til det afholdte møde, men derimod en 

orientering om mødet. 

 

Punkt 15: 
 

Meddelelser 

herunder meddelelser fra formanden 
a. Tilbagemelding fra Landsforeningen Autisme om repræsentation i skolebesty-

relsen 

b. Invitation til ”Skolebestyrelserne på tværs” den 2. november 2022 kl. 17-18.30 

(Program vedhæftet) 

c. Ny medarbejderrepræsentant fra Ladegårdsskolen 

d. Øvrige meddelelser 

 

 

 

a. Landsforeningen Autisme har sagt ja tak til bestyrelsesposten. 

Det bliver Mette Ostenfeld som sidder i kreds Vestsjællands be-

styrelse og har været medlem af bestyrelsen i en del år også den-

gang vores tidligere skolebestyrelsesformand Stina Lund sad dér 

og var formand for kreds Vestsjællands bestyrelse. 

Mette er også selv tidligere forældre på Hjortholmskolen. 

 

b. Benjamin og Morten deltog i mødet ”Skolebestyrelserne på 

tværs” den 2. november. Hvad formålet med mødet var, og hvad 

det skal bruges til, står ikke helt klart, - og der er heller ikke 
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referat fra mødet. 

 

c. Da Tina Larsen er blevet valgt til TR for lærerne, har hun ønsket 

at udtræde af bestyrelsen. 

Julie Ruberg i stedet valgt som repræsentant for Ladegårdsskolen. 

 

d. Or. om genåbning af Budget 2023: 

Der er desværre ubalance i kommunens Budget 2023 

Den seneste budgetopfølgning viser, at vi står til at have et mer-

forbrug på serviceudgifterne på 26,4 millioner kroner i år og 

yderligere 40 millioner kroner til næste år, hvis ikke der foreta-

ges nye politiske beslutninger. 

 

På næste møde i Økonomiudvalget skal politikerne derfor be-

slutte, hvordan vi skal håndtere den udfordring. 

 

Årsag til merforbruget er prisudviklingen i samfundet, særligt de 

stigende energipriser, har været svære at spå om. Og vi kan se, at 

prisstigningen er højere, end vi har forudsat i budgetterne. Der-

udover er der også områder, som har et merforbrug på deres ak-

tiviteter i øvrigt blandt andet som følge af flere og mere kom-

plekse borgersager. 

 

Siden budgetopfølgningen i sommer har vi derfor skulle holde 

igen i forhold til vores udgifter på tværs af organisationen. Det 

har imidlertid ikke givet tilstrækkeligt penge til, at vi holder bud-

gettet i 2022. 

 

Vi har kort sagt ikke fået reguleret vores forbrug hurtigt nok i 

forhold til de udgifter, vi har. 

 

Hvert år regulerer staten for pris- og lønfremskrivningen. I år er 

kompensationen mindre end forudsat, og det belaster vores øko-

nomi yderligere. 

 

Handleplaner på vej 

I 2022 betyder det en forventet overskridelse af serviceudgifterne 

med 26,4 millioner kroner. Det er svært at spå om prisudviklin-

gen i 2023, men på nuværende tidspunkt ser det ud til, at merfor-

bruget bliver på yderligere 40 millioner kroner næste år. Det skal 

vi handle på. 
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På møderne i de politiske udvalg informeres om ubalancen. 

På mødet i Økonomiudvalget den 7. december beslutter udvalget, 

hvordan vi håndterer ubalancen i Budget 2023, så vi overholder 

budgettet i 2023. 

Årets overskridelse dækkes af kassebeholdningen. 

 

Vi ved mere, når Økonomiudvalget den 7. december har besluttet, 

hvad der skal ske. 

 

Den konkrete betydning for BSC kendes derfor heller ikke, men 

vi skal selvfølgelig som alle andre bidrage til genopretning af ba-

lancen. 

 

Formandens meddelelser: 

Har brugt lidt tid på netværk i skolebestyrelserne på tværs i kom-

munen. Her har netværket haft meget fokus på økonomien – fak-

tisk har mødevirksomheden været så man gik fra mødet med min-

dre energi end da man kom.  

Den fortælling at det er specialområdet – udgifterne til specialun-

dervisningen – der er årsag til almenskolerne dårlige økonomi, 

fylder rigtig meget. 

 

 

Punkt 16: Præsentation af Ladegårdsskolen 
Skolen præsenteres – og der er rundvisning på afd. 1 og 2. 

 

 

Afdelingsleder Pernille Mårtensson deltog i punktet og rundvisningen på 

afd. 1 og 2 

 

Henrik gav en kort mundtlig præsentation af skolens historik og mål-

grupper. 

 

Punkt 17: Præsentation af rapport fra CareMatch om Børnespecialcentret 
Den endelige rapport forventes at kunne udsendes som bilag inden mødet. 

  

 

 

Drøftelse om rapporten, der er modtaget med tilfredshed. I virkeligheden 

er der stor ros til skolernes indsats og driften af centret. Der udtrykkes 

kritik af kommunens tydelighed som myndighed ift til krav og indsigt. 
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Rapporten er fortsat ikke offentliggjort og præsenteret for Udvalget for 

Børn og skole grundet chefen for Læring og Trivsels sygdom. Det er 

endnu ikke klart, hvornår processen fortsætter. 

 

Rapporten drøftet bredt med forskellige nedslag: 

Refleksioner over  

- anvendelsen af begrebet ”voksne” i stedet for medarbej-

dere … 

- beskrivelserne af antallet af medarbejdere i forhold til al-

menområdet ... 

- er der nogle centralt, som har tilstrækkelig faglig bag-

grund til at kunne mene noget relevant om serviceniveau 

…  

- beskrivelsen omkring den ”drevne leder” er lidt pudsig … 

- og meget andet 

 

Rapporten drøftes videre på næste møde 

 

 

Punkt 18: 
 

Orientering fra elevråd 
a. Hjortholmskolen 

b. Ladegårdsskolen 

 

 

 

a. Det nye elevråd er etableret og har haft sit første møde 

På opfordring fra en elev blev der holdt fodboldarrangement til en 

af VM landskampene. 

Der var elever der blev efter skoletid og blev hentet af forældrene 

i stedet for at køre hjem med DITO. 

Der kommer mange gode idéer (men naturligvis også en del urea-

listiske), men de bliver behandlet og sendt til dialog med ledel-

sen. 

Trafiksikkerhed er en tilbagevendende problemstilling i forhold 

til passage mellem skolens afdelinger. 

Der arbejdes med forskellige forslag, som formentlig også vil 

blive fremsendt til den afdeling i kommunen, som har ansvaret 

for den slags. 

 

b. Referat ikke modtaget 
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Punkt 19: 

 

Erhvervspraktik på skolerne 
Hvordan arbejder vi med erhvervspraktik o.lign. på skolerne? 

Punkt til drøftelse, og måske som grundlag for udarbejdelse af principper 

. 

 Udsat 

 

Punkt 20: 
 

Orientering fra skolerne 
a. Ladegårdsskolen 

b. Hjortholmskolen 

 

 

 

a. Orientering om skolens pædagogiske dag med temaet – low arou-

sal. Dagen blev afholdt i Sportsbyen 

 

b. Arbejdsmiljøgruppen har været på kursus sammen i Belastnings-

psykologi. God effekt at være af sted sammen. 

 

Punkt 21: 
 

Eventuelt, herunder næste møde 
 

 

 

Care Match rapporten … arbejdes der med delelementer nu i BSC? 

Ja, såvel ledelse som MED har stille og roligt taget fat på anbefalingerne, 

der går på BSC´s interne linjer. 

 

 

Ref: Henrik Dahl 


